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§ 14  2023.391 KS   
Svar på motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD)  
Ärendebeskrivning 
Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige den 27 september 2023, § 172 lämnat en 
motion gällande skolmat. 
Motionären föreslår följande: 
Att maten tillagas på prov av personal på plats i minst en skola i kommunen, för att se den 
verkliga kostnaden och nöjdheten hos eleverna. Förslagsvis Ingaredsskolan. 
Att kommunen tar tag i upphandlingen och löser ut vissa delar, förslagsvis Ingaredsskolan, 
alternativt avbryter upphandlingen då man uppenbarligen inte gör det man förväntas göra. 
Att kommunen ser över om man ska förenkla menyerna till enstaka rätter så som gjorts i 
annan kommun. 
Att kommunen undersöker om det finns andra områden där man kan ta över matlagningen 
själva. 
Kommunfullmäktige beslutade den 27 september 2023, § 172 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 januari 2024 lämnat följande yttrande: 
  
I samband med beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 98, om att gå vidare med 
dåvarande upphandling av kostverksamheten fick kommunledningskontoret i uppdrag att, två 
år före eventuell förlängning av kommande avtal, utvärdera avtalet samt utreda övergång till 
egen regi som alternativ till fortsatt extern regi. 
  
Kommunledningskontoret har tillsammans med medarbetare inom kostverksamheten gjort 
en utredning av kommunens kostverksamhet utifrån ett antal olika perspektiv. 
Sammanfattningsvis så framgår det tydligt att nuvarande arbetssätt med extern leverantör för 
hela kostverksamheten verkar vara det bästa alternativet. Den ekonomiska bedömningen är 
att en hemtagning av kostverksamheten till kommunal drift skulle innebära en fördyring om 
ungefär 10-20 mnkr per år, medel som kommunledningskontoret anser gör sig bättre i den 
kommunala kärnverksamheten. Den politiska målsättningen om en högre andel 
närproducerade livsmedel anses vara enklare att uppnå med en extern leverantör och i 
eventuella framtida avtal är det möjligt att öka den närproducerade andelen än mer. I 
utredningen framgår också att Alingsås kommun ligger i nivå med riket vad gäller nöjdheten 
hos elever och äldre, men till en betydligt lägre kostnad. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 6 november 2023, § 192 att godkänna kostutredningen och 
beslutade om att kosten ska kvarstå i extern regi. 
  
Vad gäller menyerna så har kommunen i aktuell upphandling kravställt ramverken för hur 
menyerna ska se ut och det är upp till leverantören att följa detta. Det går inte att göra några 
stora justeringar i detta under innevarande avtalsperiod men diskussioner kring menyerna 
pågår löpande i avtalsuppföljningen. 
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Kommunledningskontoret bedömer att motionärens förslag kring förändrad kostverksamhet 
redan har hanterats i samband med kostutredningen som antogs av kommunstyrelsen och 
att motionen därför ska avslås. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 24 januari 2024, § 16 att låta ärendet utgå. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige  
Motionen avslås. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande skolmat 
• §16 KSAU Svar på motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD) 
• §172 KF Motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD) 
• Motion gällande skolmat - Boris Jernskiegg (SD) 
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